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INFORMACE STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, 

V dnešním zpravodaji Vás chci seznámit s aktuálním děním v naší obci.  

Po dlouhém čekání se konečně schyluje k dokončení komunikace v  nově vznikající ulici 
Pod Sadem a Polní. Jedná se o lokalitu směrem ke kapli. V současné době se začalo také 
s výměnou hlavního vodovodního řadu v ulici Úvoz, včetně domovních přípojek. Zde se 
počítá i s výstavbou nové dešťové kanalizace a opravou kanalizačních přípojek. Po 
rekonstrukci a výstavbě všech těchto sítí, bude provedena celková oprava této ulice, včetně 
vybudování nových parkovacích míst. 

Obec objednala 50 nových ovocných stromů, převážně třešní, kterými bude dosazen sad  
Na Čihadle. Část bude zasazena v Roháčkově zmole a část na polní cestě k Bukovině. 

Vzhledem ke kritické situaci v obecních lesích z důvodu sucha a kůrovcové kalamity, 
nebudou v letošním roce k dispozici vánoční stromky. Obec nabízí zájemcům alternativu 
hromadného nákupu živých stromků v kontejnerech. Cena stromku je 500 Kč, výška 100 - 
125 cm. Zájemci se mohou hlásit na obecním úřadě do 4.11.2019, včetně. Finanční částku 
je nutno složit v hotovosti při objednání na OÚ. 

Stromky se mohou na jaře společně vysadit do obecního lesa. 

Rád bych ještě touto cestou poděkoval místním maminkám a dětem, které se v pátek a 
v sobotu 4. a 5. října účastnily brigády a v okolí kostela, obecního úřadu a cestičky 
k mateřské školce vysazovaly jarní cibuloviny. K zakoupení sadebního materiálu byl použit 
výtěžek z loňského Jarmaření. Již na jaře bude výsledek patrný, těším se na něj a na další 
nápady ke zkrášlení naší obce.  Ještě jednou, děkuji.  

Pozvánka na veřejné zasedání ZO 

Starosta obce svolává veřejné zasedání Zastupitelstva obce Moravské Knínice na pondělí 
04.11.2019. Jednání se uskuteční v zasedací místnosti Obecního úřadu Moravské Knínice 
a bude zahájeno v 19 hodin. Program jednání je vyvěšen na úřední desce u obecního úřadu 
a na elektronické úřední desce www.moravskekninice.cz                                      Jiří Hanák                                                   

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU  

Výpis usnesení z 12. zasedání zastupitelstva obce dne 26.08.2019 

č. 145/12/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje zakázku na vrtanou studnu 
č. 00000042 a Smlouvu o dílu s firmou Zdeněk Rosendorfský - ARTEX IČ64349110 za 
nabídkovou cenu 162.200 Kč bez DPH a jako oprávněnou osobu za objednatele stanovuje 
starostu obce, viz příloha č. 1 Smlouva o dílo k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 146/12/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje smlouvu s Mikroregionem 
Kuřimka, na poskytnutí investičního příspěvku na projekt cyklostezky ve výši 49.250 Kč, viz 
příloha č. 2 Dohoda o poskytnutí investičního příspěvku k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 147/12/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje přílohu č. 1. Specifikační 
list, ke smlouvě s firmou AVE na navýšení počtu nádob na separovaný odpad s účinností 
od 1. 9. 2019, viz příloha č. 3. Příloha ke smlouvě s AVE k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 148/12/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje rozpočtové opatření č. 
7/2019, viz příloha č. 4 – vyvěšeno na elektronické úřední desce 

http://www.moravskekninice.cz/
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č. 149/12/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje záměr pořízení územní 
studie pro lokality Za Humny a Pod Hřbitovem. Současně schvaluje Jiřího Hanáka jako 
zastupitele pro spolupráci s pořizovatelem územních studií. 
č. 150/12/19 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí stav účtů a další aktuální informace. 
 

Výpis usnesení z 13. zasedání zastupitelstva obce dne 30.09.2019 
č. 154/13/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje dodatek č. 1 ke Smlouvě o 
dílo č. 113-2019 s firmou 4soft s.r.o., IČ28703324 na rekonstrukci terasy MŠ. Tímto 
dodatkem se konečná cena díla navyšuje na 290.005,-Kč bez DPH a dodací doba se 
prodlužuje do 30. 9. 2019, viz příloha č. 1 - dodatek ke smlouvě o dílo – příloha k nahlédnutí 
na obecním úřadě   
č. 155/13/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje zakázku malého rozsahu č. 
00000045 na nákup sypače Helixx 11780 (3V1) od firmy Ivratech-CZ s.r.o., za celkovou 
cenu 199.900,-Kč bez DPH. Zakázka bude realizovaná formou objednávky starostou obce. 
Zakázka k nahlédnutí na obecním úřadě. 
č. 156/13/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje nákup nemovitosti p. č. 
1157 o výměře 443 m2 v k. ú. Moravské Knínice za cenu 3.950 Kč dle znaleckého posudku 
č. 317-05/2019, viz příloha č. 2 - Kupní smlouva. Kupní smlouva k nahlédnutí na obecním 
úřadě. 
č. 157/13/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje přílohu č. 1 k obecně 
závazné vyhlášce 1/2015, o umístění zvláštních sběrných nádob, viz příloha č. 3 - Příloha 
č. 1 k obecně závazné vyhlášce. Aktualizovaná OZV 1/2015 vyvěšena na 
www.moravskekninice.cz  
č. 158/13/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje Rozpočtové opatření č. 
8/2019, viz příloha č. 4 – RO 8/2019 vyvěšeno na elektronické úřední desce na 
www.moravskekninice.cz  
č. 159/13/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice bere na vědomí přílohu č. 1 Smlouvy 
o zřízení věcného břemene mezi obcí Moravské Knínice a TJ Sokol Moravské Knínice, viz 
příloha č. 5 – příloha č. 1 Smlouvy o zřízení věcného břemene – k nahlédnutí na obecním 
úřadě. 
č. 160/13/19 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí stav účtů a další aktuální informace. 
 

Výzva občanům 

Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových vyzývá, podle § 65 odst. 3 zákona 
č. 256/2013 Sb., katastrální zákon, vlastníky nemovitostí a další oprávněné osoby, 
kteří nejsou označeni v katastru nemovitostí dostatečně určitě, jak vyžaduje 
katastrální zákon, aby se přihlásili ke svému vlastnictví uvedené nemovitosti u 
místně příslušného pracoviště Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových. 

Seznam nemovitostí, jichž se tato výzva týká, je zveřejněn na webových stránkách Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech majetkových www.uzsvm.cz v sekci „Nabídka majetku“, v 
části „Nedostatečně určitě identifikovaní vlastníci“. Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových tímto upozorňuje na skutečnost, že pokud se vlastník nemovité věci nepřihlásí 
ve lhůtě stanovené v § 1050, odst. 2 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, tj. do 31. 
12. 2023, má se za to, že ji opustil. Potom ve smyslu § 1045, odst. 2 tohoto zákona připadne 
opuštěná nemovitá věc do vlastnictví státu. 

!!! NEROZUMÍTE PŘEDCHOZÍMU TEXTU?? 

http://www.moravskekninice.cz/
http://www.moravskekninice.cz/
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Tato výzva visí na úřední desce obecního 
úřadu nepřetržitě třetím rokem, osobně 
jsem viděla nejméně pět reportáží na toto 
téma v televizním zpravodajství a přesto se 
za tu dobu na svůj možný majetek nikdo 
nepřišel zeptat.  
Proto na Vás apeluji, abyste se zastavili na 
obecním úřadě, pokud máte alespoň tušení, 
že se v seznamu majitelů pozemků na 
úřední desce (či kanceláři obce) objevuje 
příjmení Vašich rodičů, prarodičů či strýčků. 
POZOR! Tento už vzdálený příbuzný může 
být pouze spoluvlastník právě toho Vašeho 
pozemku. V seznamu jsou uvedena jména 
vlastníků pozemků, u kterých není katastru 
známé či zapsané datum úmrtí. Z toho 
důvodu u uvedených osob pro tyto parcely 
neproběhlo dědické řízení. Pokud ve 
zbývající lhůtě cca 4 let nebudou dané 
osoby a pozemky majetkově vyřízené, tento 
majetek propadne státu (ne obci!). Ten pak 
prostřednictvím Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových nabídne 
pozemky v dražbě a tak bude přístupný 
různým podnikatelům či spekulantům. 
V naší obci se to týká 41.152 m2 pozemků. 
Nenechte tento majetek ležet na zemi, kde 

k němu může lacině přijít každý 
kolemjdoucí. 
Navíc obec nemá ani možnost se dle 
platných zákonů do případné dražby 
přihlásit. Tak nejen, že naši občané přijdou 
o jejich možné dědictví, ale obci se může 
velmi zkomplikovat rozvoj, protože se 
spekulatny se už jen těžko dohodneme. 
Proto prosíme občany, nahlédněte na 
úřední desku, máte-li možnost internetu 
nebo přijďte na obecní úřad, kde je seznam 
k dispozici, také někdy můžeme pomoci 
předky dohledat včetně údajů o narození a 
úmrtí. V seznamu můžete najít pozemky, 
napsané na č.p. domu, ve kterém bydlíte 
nebo jste bydleli a nebo můžete dokázat, že 
majitel těchto pozemků byl Váš předek. 
Takové seznamy jsou vyvěšeny na 
úředních deskách obcí v celé republice. 
Proto neváhejte a podívejte se na úřední 
desku ve Vašem rodišti nebo v rodišti 
Vašich rodičů. I zde může být zveřejněn Váš 
předek, jehož dědictví nebylo plně 
vypořádáno. 
Vyřízení dodatečného dědictví zabere 
několik měsíců, často i rok, proto tuto věc 
nenechávejte na poslední chvíli. 

                                                                       Jana Kosíková 
 
Jihomoravský kraj varuje před spekulanty 
Jihomoravský kraj varuje občany před spekulativními výkupy pozemků pod krajskými 
silnicemi. Jihomoravský kraj je ze zákona vlastníkem silnic II. a III. třídy. Tyto silnice se 
mnohdy, v důsledku v minulosti neprovedeného majetkového vypořádání, nacházejí na 
pozemcích občanů coby soukromých vlastníků. V posledních letech se na jižní Moravě 
vyskytlo několik osob, které vlastním jménem, či nově i pod hlavičkou obchodních 
společností, oslovují vlastníky pozemků pod komunikacemi a nabízejí jim jejich odkoupení. 
Zpravidla za cenu mnohem nižší, než by činila cena znaleckého posudku, tak, aby následně 
mohly pozemky se ziskem nabízet k případnému odprodeji Jihomoravskému kraji. 
Jihomoravský kraj se proto obrací na občany, kteří vlastní pozemky pod silnicemi ve 
vlastnictví Jihomoravského kraje, aby se s nabídkou prodeje těchto pozemků přednostně 
obraceli na odbor majetkový Krajského úřadu Jihomoravského kraje.                          -jmk- 
 

Vážení uživatelé televizního kabelové rozvodu a STA v obci Moravské Knínice 

Jak jste již mnozí zaznamenali z informací v televizi a dalších medií dochází od října 2019 
na území České republiky ke změně v terestrickém vysílání DVB-T, které bude nahrazeno 
novějším systémem. Od podzimu bude docházet k postupnému vypínání vysílání ve 



 
6 

       ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE 10/2019                                                              ročník XXVII 

stávajícím systému DVB-T. Po vypnutí vysílání DVB-T bude možné naladit terestrické 
vysílání pouze v novém systému DVB-T2, H.265. Podle dostupných informací bude vysílání 
DVB-T ukončováno postupně od října roku 2019 a v Jihomoravském kraji vč. Brna dojde k 
vypnutí vysílání DVB-T počátkem roku 2020, uvádí se březen 2020. 

Příjem ve stávajícím systému DVB-T v rozvodech TKR a STA, které provozujeme, zůstává 
pro naše uživatele beze změny minimálně do února 2020. Během měsíce března budeme 
také náš systém TKR připravovat na příjem vysílání ve formátu DVB-T2, tak aby po 
konečném vypnutí vysílání DVB-T došlo k plynulému přechodu na nový systém. Pro 
uživatele TKR to znamená, že pokud budou chtít přijímat toto vysílání v našem televizním 
kabelovém rozvodu TKR, musí mít již od března roku 2020 televizní přijímače vybavené 
tunerem DVB-T 2 a kodováním HEVC (nebo také bývá označován H.265). 

Další levnější variantou je doplnit a propojit stávající televizor s externím seto-boxem, 
který je vybaven  tunerem pro příjem vysílání DVB-T2 /H.265. Tyto seto-boxy jsou již běžně 
k dostání v maloobchodním prodeji. 

Ceny základních nejlevnějších seto-boxů začínají od 500 K. TV přijímače i seto-boxy pro 
příjem vysílání DVB-T2, H.265 vhodné pro příjem v ČR jsou označeny nálepkou 
certifikováno (schváleno) pro příjem v ČR.  

Za firmu 3C spol.s.r.o. Procházka Aleš, jednatel 
 

Informace pro zákazníky VODÁRENSKÉ AKCIOVÉ SPOLEČNOSTI, a.s.  
 
Opravdu si myslíte, že je voda drahá? Aneb 88 litrů a 8 Kč denně. Co platíme ve 
vodném a stočném? 
Často se u nás mluví o tom, že je voda 
drahá. Výdaje za vodné a stočné přitom v 
rámci rodinných rozpočtů představují jedno 
až dvě procenta, což je nejméně ze všech 
nákladů na bydlení a energie.  
Ráno si vyčistit zuby, použít toaletu, uvařit 
čaj. Omýt brambory k obědu, postavit na 
polévku, umýt nádobí, zapnout pračku, zalít 
kytky, nesčetněkrát za den si opláchnout 
ruce, večer si pustit sprchu. Vodovodním 
kohoutkem otočíme třeba padesátkrát za 
den a považujeme za samozřejmé, že z něj 
kdykoliv teče čistá a nezávadná pitná voda. 
Kolik každého z nás tato zdánlivá 
samozřejmost, o které lidé v mnoha částech 
světa jen sní, stojí peněz? Současná 
průměrná cena ve svazcích měst a obcí, 
kam dodává vodu Vodárenská, a.s., činí 

zhruba 93 korun za kubický metr včetně 
DPH a je v ní zahrnuto i čištění odpadních 
vod. To znamená, že jeden člověk za vodné 
a stočné denně zaplatí asi 8 korun při 
průměrné spotřebě zhruba 88 litrů na osobu 
a den. Někdo namítne, že voda je přece 
všude a je zdarma. Ale chodil by si snad pro 
ni někdo do rybníka nebo do řeky? Než se 
pitná voda dostane ke spotřebiteli, je to 
dlouhý a náročný proces. V jeho průběhu je 
kvalita vody přísně kontrolována, nesmí 
obsahovat žádné mikroorganismy, 
chemikálie a jiné škodlivé látky, které by 
mohly ohrozit zdraví. Složitým a důkladně 
sledovaným procesem je také čištění 
odpadních vod. Vodovody a kanalizace je 
nutné rovněž pravidelně obnovovat.  

 
✓ Cena vodného a stočného je cenou věcně usměrňovanou. To znamená, že není 
regulována trhem, ale vychází z obecně závazných cenových předpisů. Provozovatel si 
tedy nemůže cenu nastavit dle svého uvážení. Lze do ní započítat pouze ekonomicky 
oprávněné náklady a přiměřený zisk.  
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✓ Do ceny vodného a stočného se výrazně promítá nájemné vlastníkům vodo-
hospodářské infrastruktury a náklady na její opravy. Tyto položky tvoří ve VODÁRENSKÉ 
AKCIOVÉ SPOLEČNOST, a.s., zhruba 45 procent z celkové ceny.  
✓ Další významné položky z ceny vodného a stočného činí náklady na energie, 
chemikálie, služby, mzdy či poplatky za vypouštění odpadních vod a také na nákup surové 
vody z povrchových zdrojů či na poplatky za užívání podzemních zdrojů.  
✓ Výsledná cena dále významně závisí na objemu fakturovaného vodného a 
stočného, neboť fakturační objemy jsou při výpočtu ceny jmenovatelem, kterým se dělí 
celkové náklady. Vzhledem k tomu, že přibližně 80 procent všech nákladů na dodávku a 
odkanalizování vody tvoří fixní náklady, mají fakturované objemy na vývoj ceny velký vliv.  
 
CO MOŽNÁ NEVÍTE:  
Počátkem 90. let přestal stát plošně dotovat cenu vody. Od roku 1994 tak došlo ke 
znatelnému navýšení cen vodného a stočného. Současná cena odpovídá skutečným 
nákladům na výrobu a čištění vody.  
 
„Poskytování dodávky pitné vody a odvádění a čištění odpadních vod se u nás považuje za 
samozřejmost. Pokud má být tato jistota udržitelná, musí cena odpovídat významu těchto 
služeb. Samozřejmě za předpokladu transparentnosti a kontroly nákladových položek.“   
(pro VAS Ing. Radek Hospodka, ředitel odboru dozoru a regulace vodárenství Ministerstva 
zemědělství)  
 

ZA 8 KORUN POŘÍDÍTE 

Sotva dvě deci plzeňského piva 

Dvě cigarety 

Dvě a půl deci benzinu 

Ani ne polovinu jednoho vydání některého z tištěných deníků 

Talíř nejlevnější polévky ze sáčku 

Čtvrtinu šálku kávy v restauraci 

88 litrů pitné vody, což je celodenní spotřeba na osobu a den 

 
Více o naší společnosti naleznete na: www.vodarenska.cz   
Zpracovala: Leona Paroulková  
© VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ SPOLEČNOST 

 

Topíte správně? 

S příchodem chladného počasí a začátkem topné sezóny se v naší obci opět objevily 
problémy se zhoršujícím se ovzduším, a to zejména ve večerních hodinách. Opakují se 
také stížnosti na nepříjemný zápach z komínů a podezření na spalování nepovolených 
materiálů.  

Proto chceme touto cestou upozornit, že každé domácí topeniště podléhá zákonu č. 
201/2012 Sb., o ochraně ovzduší, kde jsou stanoveny povinnosti provozovatelů kotlů, a to 
zejména: 

- spalovat ve stacionárním zdroji pouze paliva, která splňují kvalitativní požadavky dle 
prováděcích předpisů k zákonu o ochraně ovzduší a jsou určena ke spalování přímo 
výrobcem daného zařízení 

http://www.vodarenska.cz/
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- provádět jednou za dva kalendářní roky kontrolu technického stavu a provozu spalovacího 
zdroje na pevná paliva  

V případě opakovaných stížností na nevhodné způsoby topení je obec oprávněna vyžádat 
si informace o provozu kotle, nařídit nápravná opatření k zlepšení stavu, měřit tmavost 
kouře, a pokud nedojde k nápravě nebo nebude možná spolupráce, v přestupkovém řízení 
udělit pokutu až 50.000,-Kč. 

Spalováním každého paliva vznikají škodliviny, ale existují způsoby, jak jejich množství 
zmenšit. Pamatujte, že většina látek vznikajících při spalování má negativní vliv na lidské 
zdraví včetně podílu na vzniku nádorových onemocnění! 

Zopakujme si proto základní pravidla správného topení a v zájmu lepšího ovzduší je 
dodržujme! 

1. Nebuď lhostejný k sobě ani ke svému okolí, zajímej se o to, co jde z Tvého 
komína. 

2. Suš dřevo minimálně 1 – 2 roky. 
3. Nespaluj odpadky! 
4. Nastav regulační klapky tak, aby vzduch mohl k palivu. Oheň nedus! 
5. Přikládej častěji menší dávku paliva, než velkou dávku za dlouhý čas. 
6. Pravidelně čisti kotel i komín. 
7. Používej moderní kotel či kamna. 
8. Udržuj teplotu spalin za kotlem mezi 150 – 250 OC. 
9. Nevyhazuj teplo oknem, nepřetápěj a top jen tam, kde potřebuješ. 

10. Top tak, jak chceš, aby topil Tvůj soused. 

 

Zákaz pálení v obci 

Přestože je v platnosti Obecně závazná vyhláška č. 2/2015, která stanovuje zákaz 
spalování suchých rostlinných materiálů v obci Moravské Knínice, objevují se stále 
případy pálení zahradního odpadu a zamořování obce nepříjemným kouřem.  

Proto znovu upozorňujeme občany, že zákon č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší v 
§16 odst. 4 povoluje v otevřeném ohništi spalovat jen suché rostlinné materiály 
neznečištěné chemickými látkami. To znamená, že SE MOKRÉ ROSTLINNÉ MATERIÁLY 
NESMÍ SPALOVAT VŮBEC. Je to zakázáno zákonem!! 

Na základě §16 odst. 5, výše uvedeného zákona může obec vyhláškou zakázat spalování 
suchého rostlinného materiálu v otevřeném ohništi za účelem jeho odstranění, pokud 
zajistí jiný způsob pro jeho odstranění. Obec Moravské Knínice vyhláškou č. 2/2015 
zakázala spalování suchých rostlinných materiálů, protože jejich likvidace je zajištěna 
jinak. Občané mohou využít k odložení rostlinného odpadu kontejnery. Jejich umístění je 
uvedeno ve vyhlášce 1/2015. Do nich lze odkládat mokrý I suchý rostlinný materiál a 
DROBNÉ větve. Ostatní větší větve či kmeny lze štěpkovat. Systém je rovněž popsán ve 
vyhlášce 1/2015. Všechny výše uvedené vyhlášky lze najít na webu obce nebo do nich 
můžete nahlédnout na obecním úřadě. 

Spalovat suché dřevo na otevřeném ohništi pro opékání špekáčků či grilování samozřejmě 
můžete.    
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INFORMACE MÍSTOSTAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, dovolte mi předložit pár informací o lese. 

Předpokládám, že všichni vidíte míru rozsahu, s jakou nás zasáhla kůrovcová kalamita. Dá 
se konstatovat, že obec přišla prakticky o veškerý smrkový les ve stáří nad 20 let. Obnova 
bude nesmírně náročná, ať už se to týká objemu prací nebo financí. 

Velice bude záležet na počasí a také na dostupnosti sazenic. S obojím je problém. 

Ministerstvo zemědělství vydalo na jaře letošního roku veřejnou vyhlášku – opatření obecné 
povahy, která prodlužuje dobu, jenž je povinná na zalesnění holin, z 2 let na 7. Les tím 
dostává možnost přirozené obnovy a vlastník není postižitelný za nezvládnutelné. 

Na podzim byla vydána vyhláška další, která stanoví, že při zalesňování v období do 31. 
prosince 2022 je možno použít reprodukční materiál lesních dřevin z kterékoli přírodní lesní 
oblasti a nadmořské výšky. 

 

Naše obec má k oběma vyhláškám zásadní námitku. Nejsme zařazeni do tzv. červené zóny 
(zóna mimořádné kalamitní situace). Tím pro nás tyto dokumenty neplatí. Proto jsme 
prostřednictvím SVOL (Svaz vlastníků obecních lesů) podali návrh na zařazení do této zóny. 
Jelikož jsou naše argumenty jasně podloženy, doufáme v kladné vyřízení žádosti. 

Na hlavních přístupových cestách do lesa jsou rozmístěna upozornění na nebezpečí pádu 
suchých stromů. Vstup do lesů v katastru Moravských Knínic je povolen pouze na vlastní 
nebezpečí. 

Zakazuje se též vstupovat na skladované dřevo. Zde je zapotřebí poučit zejména děti o 
velkém riziku při uvolnění a následném sesuvu klád. 

Obec Moravské Knínice vyhlašuje akci - "SBĚR ŽALUDŮ NA OBNOVU OBECNÍCH LESŮ" 

 

Vzhledem k tomu, že v lesích v okolí Moravských Knínic se letos žaludy neurodily, prosíme 
děti i dospělé, aby při svých výletech do jiných částí republiky pamatovali na naše 
poškozené lesy a sbírali plody dubů, žaludy. Ty budou následně zasety v obecních lesích, 
tak, aby došlo k zalesnění parcel po odstranění suchých kůrovcových stromů. 

Pozor dávejte ovšem na žaludy prázdné a navrtané od červa. Pokud je dáte do vody, 
neměly by vyplavat. Tyto žaludy budou následně zasety.  

Žaludy můžete přinášet do obchodu U Helanů. 

Z důvodu zmiňované kalamity, musí naše obec v letošním roce zrušit pravidelný prodej 
vánočních stromků. Je nám to líto, ale v současné době jsme rádi za každý živý stromek 
v lese. Bylo by velmi nehospodárné a hloupé vyřezávat zdravé stromky pouze proto, 
abychom je za měsíc vyhodili na skládku.  V tomto směru by se zdálo účelné přemýšlet o 
nákupu živého vánočního stromku v kontejneru (květináči). Za dodržení určitých podmínek 
se tyto stromky mohou vysadit právě do lesa. 

Zde musím zmínit mizérii z loňského roku, kdy bylo 80% všech vysazených sazenic smrku 
a borovice zničeno suchem a okusem. Letos se situace sice zlepšila, ale k optimismu je 
opravdu daleko. Nyní musíme platit, pracovat a doufat v příznivější počasí. 

Lesu zdar! Jiří Helan 
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CO NOVÉHO VE ŠKOLE 

ZŠ a MŠ se představuje 
 

V letošním školním roce došlo k mnoha 
změnám v základní i mateřské škole. 
V mateřské škole pracují 4 učitelky a jedna 
školní asistentka, dvě školnice, ve školní 
jídelně přibyla jedna nová kuchařka. V obou 
třídách máme po 25 dětech. 
V základní škole v tomto školním roce 
vyučujeme v pěti třídách, každý ročník má 
svoji třídu. V některých hodinách se méně 
početné třídy spojují na výchovy. Celkem 
má škola na konci října 66 žáků. Od září 
2019 využíváme pestré nabídky MAS Brána 
Brněnska -  MAP ORP Kuřim II a Rosice II - 
Plán vzdělávacích aktivit. Aktivity jsou 
rozděleny pro větší přehlednost: 
1. Sdílení praxe – pro učitele, asistenty, 

rodiče, neziskové organizace v celé 
oblasti Rosice a Kuřim atd. 

2. Akce pro děti – pouze pro školy 
zapojené do projektu v ORP Rosice a 
ORP Kuřim 

3. Semináře - pro učitele, asistenty, 
rodiče, neziskové organizace v celé 
oblasti Rosice a Kuřim atd. 

Akce jsou podpořeny z projektu MAP a jsou 
tedy pro školy zdarma. Škola si hradí 
pouze  případnou dopravu a další vedlejší 
výdaje (např. jídlo atd.) Akce se budou na 
základě podnětů škol doplňovat.  V loňském 
roce jsme založili prostřednictvím MAS 
kroužek šití, který měl velký úspěch a letos 
opět pokračuje, vede jej naše paní 
vychovatelka. Žáci 4. a 5. ročníku (byli u 
zrodu projektu v roce 2013) uzavřeli svoje 
zkušenosti v projektu Technické školky loni 
výrobou ptačího krmítka. I letos pro ně 
plánujeme zdokonalení v technických 
dovednostech prostřednictvím MAS pod 
vedením Ing. Jaroslava Martínka a Bc. Jany 
Šťastné. V mateřské škole stále pokračuje 
projekt Technické školky, zapojili jsme se i 
do mezinárodního projektu „Společné 
technické školky“. Mateřská škola si 
vybrané aktivity z MAS objednala na jarní 
období, škola již některé absolvovala, u 
některých „jsme v pořadí“…

 
 

Besichtigung des Technischen Kindergartens in Moravské Knínice.  

Technische Ausbildung ab der Kinderheit. 

Návštěva „Technické mateřské školky“ v Moravských Knínicích. 

Technické vzdělání od dětství. 

V pondělí 23. září dorazila k nám do mateřské školy v Moravských Knínicích  pracovní 
skupina ředitelů, inspektorů a dalších pracovníků ze škol strojírenského 
a elektrotechnického zaměření z Rakouska, Bavorska, Itálie, Maďarska, ČR, Švédska. 
Celkem asi 25 lidí na svém pravidelném třídenním letním setkání, které letos organizovalo 
Kongresové centrum a Jihomoravské centrum mezinárodní mobility. Jde o výměnu 
informací „jak se to dělá jinde“, my říkáme „sdílení dobrých praxí“.  Zajímal je celý řetězec 
vzdělávání přes střední školy až po universitní vzdělávání.  

Pod vedením Ing. Jiřího Micheleho z TOS Kuřim se přijeli podívat k nám do mateřské školy, 
která je již od roku 2013 zapojena do projektu „Technické školky“. V cizině je to neznámý 
pojem v předškolním vzdělávání. I když byla delegace v naší mateřské škole jen chvíli, 
mohli účastníci shlédnout, jak se naše děti umí postavit k práci s pilkou, opracování 
materiálu apod. Paní učitelka jim vysvětlila, jak se pracuje v naší dílničce, co všechno máme 
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k dispozici. Byli překvapeni, jak děti ovládají skutečné nástroje a jejich zručnost. 
Někteří účastníci se vmísili mezi ostatní děti, které si hrály se stavebnicemi  a pustili se 
s nimi do díla. Vůbec se jim nechtělo odjíždět. Delegace pokračovala dále do výukového 
střediska pro spolupráci vysokoškoláků s průmyslovými firmami INTEMAC v Kuřimi, 
prohlédla si výrobu obráběcích strojů a získala informace o realizaci celoživotního učení 
v TOS KUŘIM, speciálně o vzdělávání učňů a motivaci žáků k zájmu o technické a přírodní 
vědy a řemesla.  Hosté byli ze všech tří návštěv nadšení, fascinovaly je především velmi 
šikovné a ukázněné děti v naší MŠ.                                                       Mgr. Hana Burianová 
 

Mezinárodní projekt „Společné technické školky 

Na počátku října jsem se s paní ředitelkou 
naší Základní  školy a Mateřské školy Mgr. 
Hanou Burianovou zúčastnila v rámci 
projektu Společné technické školky 
pracovní cesty na Slovensko. V překrásné 
krajině mezi „Fatrami“ jsme navštívily 
společně se zástupci MAS Brána Brněnska 
a pedagogy ze zapojených škol vesnickou 
mateřskou v Podhradí a základní i 
mateřskou školu v Martině. Ve všech 
školách se nám dostalo velmi vřelého přijetí, 
nejen od ředitelů a učitelů, kteří se zajímají 
o technickou výuku, ale také od dětí.  
Velmi poučná byla výměna zkušeností, 
která se netýkala jen zavádění technické 
výuky do škol, ale celého současného 
trendu ve školství obou zemí. Je náročný 
pro zřizovatele a vyžaduje spolupráci, která 

je při rozvoji školy v obci nezbytná. Během 
workshopu se ukázalo, že v některých 
školách na Slovensku mají finanční obtíže, 
které brzdí zavádění technické výuky do 
škol, ale bylo patrné, že nadšení učitelé, 
kteří navštívili v červenci například i naši 
školu, si umí poradit. Velmi nás těší, že 
některé nápady z naší „školkové“ dílničky 
teď dělají radost i dětem na Slovensku.  
Projekt Společné technické školky bohužel 
končí, nicméně i naše mateřská škola po 
ukončení oficiálního projektu za podpory 
vedení školy, zřizovatele i rodičů nadále na 
technické výchově ve škole pracuje. 
Doufáme, že se to stejné podaří i na 
slovenské straně.                                                

                                     Bc. Pavlína Kozinová 

 

Exkurze na Ranč Loučka 

Ve středu 25. září přivítali první a druhou třídu naší školy na Ranči Loučka v Předklášteří, 
kde jsme se zúčastnili programu „Život na farmě“. Náš průvodce, pan Zachoval, nám ukázal, 
jak to u nich na ranči chodí a seznámil nás s vepřem Edou, přítulnými ovečkami, zvědavým 
kozlíkem, indickými běžci (domestikovaná forma kachny divoké z jihovýchodní Asie), 
starostlivými hedvábničkami (jedno z našich nejstarších plemen slepic) a dalšími zvířátky. 

Dokonce jsme i pomáhali – našli jsme všechna sádrová vajíčka (podkladky), která se 
záhadně rozkutálela po okolí. Na závěr jsme se setkali i s koníky, které jsme pořádně 
vyhřebelcovali. 
Myslím, že se nám všem exkurze moc líbila! 
 

Návštěva z ciziny 

Během prvních školních měsíců nového školního roku jsme ve druhé třídě měli hned dvě 
návštěvy ze zahraničí. 

Jako první se u nás na své cestě kolem světa zastavila Sophie Eaton z anglického Leeds, 
která se s námi učila celý měsíc a půl. Jako druhý dorazil ze Švýcarska 
Petrasch Phoenix Joseph, s nímž jsme ve škole strávili jeden den. Oba nám udělali krásnou 
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prezentaci o své cestě, škole i zemi. A tak jsme i my na oplátku ve skupinkách vytvořili 
povídání o Moravských Knínicích a naší třídě.  Obě návštěvy pro nás byly velkým přínosem.                                    

                                                                                                                Mgr. Alena Packová 

Jdeme společně 

Z aktivit MAP se již  jednoho projektu zúčastnila třetí třída. Setkání odborníka a žáků na 
téma – „Setkání pomáhá uvolnit a zlepšit vztahy v kolektivu“. 

Žáci třetího ročníku hned ze začátku školního roku využili možnost setkat se s dětskou 
psycholožkou MUDr. Taťjanou Horkou. Prostřednictvím příjemných sociálně – interakčních 
her mohli vyjádřit své názory na to, jaké je jejich postavení mezi spolužáky a jak se cítí ve 
škole po prázdninách. Diskuze se otevřela i směrem k tomu, co by žáci sami chtěli ve třídě 
a ve škole změnit a co by se pro to mohlo udělat. 

Paní doktorka spolu se svým kolegou z oboru představila dále žákům, jakými způsoby 
mohou ventilovat přebytečně nahromaděnou energii a neklid ve vyučování 
i o přestávkách.  

Především však žákům dokázala „přinést“ povzbuzení do nového školního roku a pozitivní 
nadhled na jejich osobní problémy.                                                    Mgr. Anežka Jakubcová 

 

Na skok na cestě kolem světa v Moravských Knínicích 

Začátek letošního školního roku byl zpestřen a obohacen milou návštěvou 

z Anglie – rodinou Eaton, která se rozhodla podniknout cestu kolem světa.  

Odstartovali v České republice, v Moravských Knínicích. James Eaton se na necelé dva 
měsíce stal žákem 4. ročníku, Sophie Eaton žákyní 2. ročníku a maminka Pavla si zkusila 
roli paní učitelky v české škole u žáků 4. a 5. ročníku. Připravila pro ně pondělní hodiny 
angličtiny.  

Nejprve nám formou prezentace představila plánovanou cestu kolem světa a školu, kterou 
James a Sophie v Yorkshiru navštěvují. 

Další hodiny byly zaměřené na procvičení konverzace. Poslední hodina byla věnovaná 
odlišnosti ve výslovnosti anglické a americké. Hodiny měla doplněné ukázkami na 
interaktivní tabuli a pracovními listy, které pro děti připravovala. V úterý 15. října 2019 jsme 
se s touto milou rodinou rozloučili, popřáli jim šťastnou cestu a společně jsme si slíbili 
opětovné setkání v srpnu po návratu z daleké cesty. Můžete se těšit na plánované setkání 
s nimi a jejich zážitky.   

 

Ekofilm v Brně 

V pátek 11. října 2019 jsme se s žáky 4. a 5. ročníku vypravili do Brna autobusem, vlakem 
a tramvají do kina Scala, kde probíhal program „S Terkou a jejím zvířecím světem na 
Planetě Česko“.  

Většina dětí zná Terku z Déčka, ostatní se s ní seznámili na EKOFILMU. Terka nás provedla 
světem, který každý týden představuje ve svém populárním televizním pořadu. Odhalila 
zákoutí natáčení pořadu, zodpověděla dětem na jejich otázky a nakonec uvedla možná 
vůbec nejúspěšnější český dokumentární film o přírodě posledních let Planeta Česko. 
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První celovečerní film o české přírodě ukazuje díky nejmodernějším technologiím fascinující 
dobrodružství zvířat a rostlin žijících kolem nás zcela zblízka. Sám pan režisér Marián Polák 
byl hostem mladé moderátorky. Děti odjížděly domů s novými zážitky, poznatky a drobnými 
ekodárečky, které získaly po vyplnění testu zaměřeného na ekologii.  

Mgr. Kateřina Horáková, Mgr. Vladimíra Šípková 

  

ZPRÁVY Z AKCÍ 

Fotbalgolfové okénko 

O posledním zářijovém víkendu se, jako již tradičně, uskutečnilo v litomyšlském fotbalparku 
mistrovství České republiky ve hře na jamky. I tentokrát bylo hřiště skvěle připraveno a 
krásné podzimní počasí dodalo celé akci tu pravou fotbalgolfovou atmosféru. Naši obec na 
tomto turnaji reprezentovali Laďa „Miňon“ Pleskač a Broňa Mauer. Zejména Laďův výkon 
stojí za povšimnutí. Přestože startovní listina byla plná zvučných jmen, dokázal se v nelehké 
konkurenci prokousat jako hladový vlk sobotní základní skupinou až do nedělních bojů o 
titul. I v těch si vedl znamenitě a vybojoval tak vynikající desátou příčku, za kterou mu patří 
velká gratulace, stejně jako za celou letošní ligovou sezónu, ve které nakonec obsadil třetí 
místo v kategorii veteránů. Dokázal, že fotbalgolf je sport opravdu pro každého a začít se 
dá v každém věku.   

 
ŠPALCYKLOBOJ Moravské Knínice 2019 
 
TJ SOKOL Moravské Knínice pod patronací Sokolské župy Pernštejnské 

uspořádal 28.9.2019 již XIV. ročník cyklistické soutěže pro děti a mládež s názvem 
Špalcykloboj. Letošního ročníku se zúčastnilo 25 mladých příznivců cyklistiky z Moravských 
Knínic, Lažánek a Rozdrojovic. 
Celý závod v sobě zahrnoval hned tři cyklistické disciplíny. První byla jízda zručnosti, kdy 
v pohádkovém království musel jezdec (nikoliv na koni, ale na kole) srazit jednou rukou 
hlavu drakovi, přejet lávku a nakonec co nejrychleji prokličkovat mezi kužely, aby mohl 
ustájit svého oře (velocipéd).  Druhou byla jízda pomalosti a třetí byl klasický kros v terénu 
na čas.                     
Po lítých soubojích každý z účastníků obdržel diplom, věcnou cenu, sladkou odměnu a jako 
upomínku na tuto akci  malý dřevěný špalíček (proto název „Špalcykloboj“).  
 
Kategorie 2  - 3 roky :    Kategorie 6 – 7 roků :  
1. Antonín Helan         M.Knínice  297 b.    1. Petr Jedlička    M.Knínice    277 b. 
2. Matěj Vlček           M.Knínice   302 b.    2. Ondřej Vlček    M.Knínice    284 b.  
3. Simona Říhová       M.Knínice   337 b.  3. Václav Helan    M.Knínice    323 b. 
4. Kristýna Kosíková   M.Knínice  379 b.  4. Sabina NedomováM.Knínice339 b.    
5. David Simetinger    Lažánky   385 b.  5. Michal Říha    M.Knínice    366 b.  
Kategorie 4 – 5 roků :                6. Hana Lišková    M.Knínice    416 b.  
1. Jakub Nedoma       M.Knínice   208 b.               7. Vojta Smejkal    M.Knínice    429 b. 
2. Vojta Degl         M.Knínice   250 b.  8. Ela Ondrová    M.Knínice    512 b. 
3. Matěj Polášek         M.Knínice   269 b.  9. Jakub SimetingerLažánky     611 b. 
4. Jakub Malý         M.Knínice    279 b.  Kategorie 8 – 9 roků : 
5. Kateřina Lišková    M.Knínice   297 b.  1. Denis Jindřich    M.Knínice    331 b 
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6. Kristýna Válová      Rozdrojovice374 b.  2. Tomáš Hájek    M.Knínice    332 b. 
7. Kristýna Bémová    M.Knínice   375 b.  3. Jakub Ondra    M.Knínice    359 b. 
Kategorie 11 roků : 
1. Adam Volák M.Knínice  316 b                                     
  

Setkání stolních tenistů 

Stolní tenisté TJ Sokol Moravské Knínice se sešli 19.10.2019 v Knínickém hostinci, aby 
zavzpomínali na čtyřicetiletou historii tohoto sportu v obci. O tom, že bylo na co a s kým 
vzpomínat, svědčí fakt, že se dostavilo na 30 hráčů z různých soutěžních období. Součástí 
programu byla prezentace historických fotografií, kronik jakož i výstavka původních dresů. 

Účastníci si připomněli například historicky první utkání 13.10.1979 v Lažánkách. Sestavu 
premiérového ročníku 1979/80 tvořili hráči: Mirek Pleskač, Zdeněk Ondráček, Šacl 
Stanislav, Baťa Jiří, Vojanec Libor. 

Za uplynulých 40 let bylo odehráno celkem 38 ročníků mistrovských soutěží (účastníky 
mistrovských soutěží jsme nebyli pouze v ročnících 1981/1982 a 1982/1983 z důvodu 
nutnosti vykonání základní vojenské služby hráčů základního kádru v délce 24 měsíců). 
Celkem za oddíl nastoupilo 61 hráčů a hráček, k dnešnímu dni se jich ještě 
polovina tomuto  sportu aktivně věnuje.   

K  hráčům s  největším  počtem  odehraných  utkání  patří L.Vojanec s 2893 odehranými 
zápasy, I. Koláček  2149,  M. Pleskač  2144, M.Gabryš 2065, D. Vlček 1755, M. Kučera 
1627,V. Kohout 1538. 

V mistrovských soutěžích jsme hráli nejprve okresní soutěž, poté jsme se propracovávali 
jednotlivými třídami okresních přeborů. V letech 1988 – 1990 jsme měli obsazenu i 



 

15 
ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE 10/2019                                                              ročník XXVII 

žákovskou soutěž. Od roku 1993 jsme byli pravidelnými účastníky nejvyšší soutěže na 
okrese Brno-venkov tj. okresního přeboru I. třídy. V sezónách 2013/4 a 2014/2015 hrál oddíl 
dokonce i krajský přebor. V jednotlivých letech jsme měli v soutěžích zapojena až 4 
družstva. 

Kromě  mistrovských soutěží  mužů a žáků oddíl stolního tenisu organizoval i řadu turnajů. 

Nejznámějším je již pravidelně poslední víkend před Štědrým dnem pořádaný Vánoční 

turnaj. Celkem  bylo  uspořádáno  37  ročníků, kterých se  dosud zúčastnilo  1448 aktérů 

z 51 oddílů převážně z Jihomoravského kraje. Dalším, již tradičně pořádaným podnikem je 

Přebor sokolské župy Pernštejnské, který byl uspořádán letos již po dvacáté. 

Závěrem lze konstatovat, že setkání bývalých i současných stolních tenistů napříč 

generacemi se vydařilo a jeho účastníci odcházeli plni zážitků a vzpomínek na příjemně 

strávený večer.                                                                                          L.Vojanec/I.Hledík           
 
8.10.2019 Památný den sokolstva 

Sokolové oslavili v úterý 8. října poprvé v historii Památný den sokolstva jako Významný 
den České republiky. Naše tělocvičná jednota se připojila k celorepublikovým oslavám 
položením květin k památníkům obětem I. a II. světové války a odhalením pamětní desky u 
sokolské lípy v Mezihoří, která byla zasazena loni k 100. výročí vzniku Československé 
republiky. 
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Z činnosti Mysliveckého spolku Sychrov 

Myslivecký spolek Sychrov se sídlem 
v Moravských Knínicích obhospodařuje 
honitbu ve výměře 1.534 ha na třech 
katastrálních územích – Moravské Knínice 
ve výměře 800 ha, Jinačovice ve výměře 
450 ha a Rozdrojovice o výměře 284 ha. 

Spolek má 23 členů a 5 hostů.  

V naší honitbě se vyskytuje ze zvěře 
spárkaté zvěř daňčí, srnčí, zvěř černá a 
okrajově v katastru Jinačovic zvěř mufloní.  

Ze zvěře drobné zajíc, bažant a po dlouhé 
době se vrací do naší honitby i koroptev a 
křepelka polní. 

Dále u nás žijí predátoři – liška obecná, 
jezevec lesní, kuna lesní a skalní, tchoř 
tmavý a v poslední době i psík mývalovitý. 
Z dravců pak jestřáb lesní, káně lesní, 
krahujec, poštolka, krahujík. Ze sov puštík 
obecný a výr velký. V lokalitě Mezihoří je 
výskyt zvlášť chráněného druhu bobra 
evropského. 

Práce členů mysliveckého spolku spočívá 
v ochraně a chovu zvěře. To znamená 
přikrmování v době zimních měsíců, 
podávání léčiv pro zvěř, stavba 

mysliveckých zařízení a napajedel 
(krmelce, zásypy, napajedla a lízy pro zvěř 
– sůl, kterou zvěř potřebuje celoročně, 
instalace pachových ohradníků kolem silnic, 
vyhánění mláďat pře letními senosečemi).  

Z akcí 
pořádaných pro 
veřejnost to jsou 
střelby na 
asfaltové terče a 
každoročně 
pořádaný 
myslivecký ples. 
Úzce 
spolupracujeme 
s místní základní 
školou, pro kterou 
pořádáme každoročně naučnou stezku a 
dětský den. 

Lov zvěře je až na posledním místě v těchto 
našich činnostech. Naším smyslem a 
posláním je především starost o lesní zvěř 
a ne, jak nás v poslední době prezentují 
média, “bezohlední lovci zvěře“.                                                                                        

Ivoš Kučera 

 

ROZKVETLÉ KNÍNICE - SÁZENÍ CIBULOVIN Z VÝTĚŽKU JARMAŘENÍ 2018 

Při loňském "Jarmaření" se pořádající maminky 
domluvily, že část výtěžku věnují na výsadbu jarních 
cibulovin na veřejných prostranstvích obce. Proto se první 
říjnovou sobotu (5.10.2019) i přes nepřízeň počasí sešly, 
aby dostály slibu a zasázely cibulky narcisů a tulipánů 
společně s dětmi z místní ZŠ. 

Sraz byl v 9 hodin ráno a s pomocí rýčů, motyk a hlavně 
malých dětských rukou se sázely cibule narcisů a tulipánů 
podél hlavní silnice u místního kostela, školy a v přilehlém 
okolí obecního úřadu. 

Hlavními pracovníky byly děti, kterých se sešlo opravdu 
hodně. Všichni společně pak tuto činnost dokázaly 
proměnit ve velkou zábavu s pravým "anglickým" 
počasím. Společně šlo sázení, zahrnování cibulovin 
hlínou i štěpkou a konečné zašlapování všem skvěle od 
ruky a asi za hodinku bylo vše hotovo. Výhodou bylo, že 



 

17 
ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE 10/2019                                                              ročník XXVII 

vysázené cibulky se nemusely ani trochu zalévat, neboť v samotném závěru již "lilo jako z 
konve". 

Už nyní se můžeme všichni těšit na jaro, které, doufejme, obyvatele naší obce přivítá 
rozkvetlými květy. Další skupinkou v sázení cibulovin jsou i děti z místní MŠ, které pod 
vedením paní učitelek sázely cibulky krokusů podél cesty ke školce. 

Martina Ondrová a Marie Gabryšová 
 
KALENDÁŘ AKCÍ 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 2019  
 
Kulturní komise při Obecním úřadě v Moravských Knínicích pořádá slavnostní zápis a 
přivítání novorozených občánků do života v neděli 17. listopadu 2019 v sále sokolovny 
v Moravských Knínicích. Vítání občánků bude zahájeno v 15:00 hodin. 

Pozvánky byly zaslány 20 občánkům narozeným od 1. listopadu 2018 do 30. září 2019.   

Program: přivítání, vystoupení dětského souboru Vrabčáci, proslov starosty obce, předání 
pamětních listů a dárků, podepsání do kroniky, focení. 
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říjen 2019 

  

Zahajovací a slibový oheň 
Letošní skautský rok 
jsme odstartovali 
opravdu slavnostně. 
Na letošním 
zahajovacím ohni totiž 
proběhlo oficiální 
převzetí titulu vůdce 
oddílu. Bratr Ivo Císař 
– Kačer, který 
společně s Karlem 
Bořeckým skauting do 
Moravských Knínic 
přinesl, po osmnácti 
letech předal vedení 
našeho oddílu Václavu Gabrielovi – Kojakovi. Děkujeme Kačerovi za jeho službu, je jisté, 
že bez něj by u nás v Knínicích skaut nikdy nefungoval. Na ohni složil svůj skautský slib 
Matěj Koláček, došlo na představení jednotlivých družin, jejich rádců a nováčků. 

 
Návštěva domu Tereza 
Členové našeho roverského kmene 
Kořen navštívili domov pro osoby se 
zdravotním postižením 
v Řečkovicích. Funguje tu skautská 
družina, a tak se roveři rozhodli přijít 
podívat na schůzku, představit naši 
činnost pomocí fotek a společně si 
zazpívat.  
 
 
Výprava Kamzíků 
Družina Kamzíků pod vedením 
Kojaka a Adama vyrazila na 
družinovou výpravu do Třebíče. 

Děkují za perfektní ubytování 6. vodáckému oddílu Žlutá ponorka. Kluci navštívili židovské 
město, baziliku sv. Prokopa nebo aquapark Laguna. 
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